
1 

 

Białe Błota, 26.10.2023 r. 
BRG.0002.10.2023 
 
 

Protokół z LXXXII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, 

która odbyła się 26.10.2023 r. 

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

Sesja trwała: od godziny 15:00 do godziny 16:05 
Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
Sekretarz obrad: Piotr Mądrzyński 
Protokolant posiedzenia: Natalia Kuffel 
Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  
i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 16 członków.  

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 
2. Anna Banaszek 
3. Magdalena Burdanowska 
4. Kamilla Grzelak 
5. Jacek Grzywacz 
6. Krzysztof Kocikowski 
7. Jacek Krzyżanowski 
8. Karolina Lachowicz 
9. Aleksandra Lubońska 
10. Piotr Mądrzyński 
11. Krzysztof Michalak 
12. Zbigniew Moroz 
13. Leszek Niewiarowski 
14. Ilona Nowakowska 
15. Sławomir Ossowski 
16. Sławomir Ruge 
17. Henryk Sykut 
18. Magdalena Sznajder 
19. Katarzyna Tomicka 
20. Maria Wolsztyńska 
21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, Skarbnik Gminy Katarzyna 
Strzygocka-Kowalska, Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski, 
pracownicy urzędu, sołtysi. 
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Porządek obrad.  

1. Otwarcie LXXXII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 
stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
4. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 
2023, 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 
2023-2039 

5. Zakończenie obrad LXXXII Sesji VIII Kadencji. 
 
Ad. 1. Otwarcie LXXXII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 
stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 
Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w zakresie danych 
osobowych. 

Ad. 2 Wybór sekretarza obrad. 
 
Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnego Piotra Mądrzyńskiego. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Piotra Mądrzyńskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 
 
Sekretarzem obrad został wybrany radny Piotr Mądrzyński. 
 
Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Zmian do porządku obrad nie zgłoszono.  
 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał: 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023, 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zgłosiła autopoprawki. Autopoprawki 
dotyczą funduszy sołeckich Sołectwa Prądki i Sołectwa Murowaniec. Następna 
autopoprawka dotyczy budowy ścieżki pieszo – rowerowej w Cielu przy ul. Osiedle - 
wykonanie zastępcze. (nagranie od 00:03:14 do 00:05:40) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał o powód zmniejszenia środków na 
ścieżce pieszo – rowerowej w Cielu? 
 
Inspektor Nadzoru Referatu Inwestycji Maciej Nowak odpowiedział, że tam toczy się 
postępowanie i rozstrzygnięcie będzie pewnie w pierwszej połowie listopada a termin 
wykonania umowy został ustalony na 2 miesiące od dnia podpisania umowy. Dlatego z 
przyczyn terminowych nie jest możliwe, żeby to zadanie zostało ukończone i rozliczone w tym 
roku. Dlatego prosimy o przesuniecie tej kwoty na przyszły rok do WPF. (nagranie od 00:05:52 
do 00:06:39) 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zapytała kto będzie ponosił 
opłaty za przenośne toalety w Sołectwie Murowaniec jeżeli jest tam zmniejszenie środków? 
(nagranie od 00:06:57 do 00:07:19) 
 
Radny Sławomir Ossowski odpowiedział, że wynajem toalety, która znajduje się przy placu 
zabaw kosztował mniej. Są oszczędności dlatego środki zostały przeniesione na imprezy 
sołeckie. (nagranie od 00:07:24 do 00:07:39) 
 
Przewodniczący poddał autopoprawki Skarbnik Gminy pod głosowanie. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
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Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 
 
Autopoprawki zostały przyjęte.  
 
Radny Sławomir Ossowski zapytał o budowanie zadaszenia śmietników przy ul. Łochowskiej w 
Murowańcu, jaki jest realny termin wykonania tej wiaty? Zapytał jeszcze o budynek 
komunalny w Drzewcach, przebudowa instalacji kanalizacyjnej jest zmniejszenie w budżecie, 
czyli nie będziemy przebudowywać tej instalacji czy nie zdążymy w tym roku? Zapytał jeszcze 
o projekt ul. Bursztynowej, Kamiennej i Kredowej jest zmniejszenie środków w budżecie i jest 
to przeniesione do WPF, ale dopiero pojawia się w 2025 roku. (nagranie od 00:09:11 do 
00:10:13) 
 
Inspektor Nadzoru Referatu Inwestycji Maciej Nowak powiedział, że jeżeli chodzi o wiatę 
śmietnikową jest to zadanie Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów. Jeżeli chodzi o zmianę 
dotyczącą ulic Bursztynowej, Kamiennej i Kredowej to trwa postępowanie przetargowe i tam 
w umowie czas realizacji jest przewidziany na 18 miesięcy, dlatego ta płatność została 
przeniesiona na 2025 rok. Zadanie przebudowy kanalizacji w budynku komunalnym w 
Drzewcach to też jest zadanie Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów. (nagranie od 
00:10:20 do 00:11:59) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska powiedziała, że taka decyzja jest podjęta przez 
Kierownika Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów za zgodą wójta. Zostały przeniesione 
środki z tego zadania na rzecz budowy wiaty śmietnikowej przy ul. Łochowskiej.  (nagranie od 
00:12:04 do 00:12:24) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała o ulice 
Murowańca, dlaczego tak długo ma trwać projektowanie? Jest tam ulica, która była omawiana 
na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, ulica, która jest systematycznie zalewana. Mieszkańcy 
muszą to zgłaszać do ubezpieczalni, ubezpieczalnie podnoszą im koszty ubezpieczeń tych 
domów. Jeżeli ten projektant wskazał taki czas na przygotowanie projektu, czy nie byłoby 
możliwości poszukać innej firmy, która zrobiłaby to szybciej? (nagranie od 00:12:36 do 
00:13:19) 
 
Inspektor Nadzoru Referatu Inwestycji Maciej Nowak odpowiedział, że trwa w tej chwili 
postępowanie i to jest termin, który został przez nas przewidziany. W czasie projektowania 
czasem wychodzą różnego rodzaju komplikacje, stąd takie założenia jeżeli chodzi o umowę. 
Jeżeli projektant szybciej wywiąże się z umowy to nie ma z naszej strony problemu, szybciej 
otrzyma wynagrodzenie.(nagranie od 00:13:20 do 00:15:20) 
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Radny Sławomir Ossowski powiedział, że jak zrobi szybciej w 2024 roku to nie będziemy mieli 
środków zabezpieczonych.  (nagranie od 00:15:23 do 00:15:47) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała co urząd 
bierze pod uwagę zakładając te 18 miesięcy? Jest to ulica zalewowa, byliśmy na tej ulicy i 
wiemy jak to wygląda. Szybciej robimy projekty ulic, które nie są ulicami zalewowymi. 
Zaproponowała aby przełożyć to na rok 2024. (nagranie od 00:15:47 do 00:17:04) 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska powiedziała, że wczoraj na 
Komisji Budżetu też ten temat był podnoszony. Mówiliśmy o tym, że tym mieszkańcom wójt 
wypłacał już odszkodowania. Czy gminę stać na to, żeby wypłacać odszkodowania? Prosiliśmy 
o to, żeby to nie było robione tak późno. (nagranie od 00:17:04 do 00:17:38) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że jeżeli robimy postępowania 
przetargowe i tam napiszemy, że chcemy aby taki projekt powstał w ciągu 12 miesięcy, 
państwo zakładacie 18 miesięcy. Czy nie możemy założyć 12 miesięcy? I wyłonimy taką 
pracownię, która w tym czasie zrobi. (nagranie od 00:17:38 do 00:19:17) 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska dodała, że wiemy od 
mieszkańców, że wójt obiecał, że jak najszybciej postara się aby projekt tych ulic powstał 
żeby odciążyć ich od zalewania ich posiadłości. (nagranie od 00:19:17 do 00:19:26) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że mieszkańcy 
w końcu wystąpią z roszczeniami do gminy, ponieważ już ponoszą koszty związane z 
podniesieniem ubezpieczenia tych domów, bo są te domy zalewane. Zapytała jeszcze jaka 
pracownia przystąpiła do tego przetargu? (nagranie od 00:19:26 do 00:20:03) 
 
Inspektor Nadzoru Referatu Inwestycji Maciej Nowak odpowiedział, że z informacji, które ma 
od osoby zajmującej się tą sprawą nie ma jeszcze wyłonionego wykonawcy. Taki termin został 
założony, ponieważ z naszego doświadczenia wynika, że tyle to projektowanie trwa. Możemy 
krótszy termin założyć i takie wymagania przedstawić. Natomiast to sprowadza się do tego, że 
potem projektanci składają kolejne wnioski o aneksy, bo procedury się przedłużają. Teraz to 
postępowanie już trwa i na tym etapie nie możemy tego zmienić. Gdyby załóżmy nie wpłynęła 
żadna oferta to wtedy można jakąś modyfikacje wprowadzić. (nagranie od 00:20:11 do 
00:21:38) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że w WPF 
możemy zrobić zmianę i wprowadzić to do 2024 roku i taki jest jej wniosek. (nagranie od 
00:21:38 do 00:21:42) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że w tej chwili nie rozmawiamy o 
WPF. Wniosek może być później, na razie mówimy o budżecie na rok 2023. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zapytała czy byłoby to dużym 
problemem abyśmy mogli zobaczyć decyzję towarzystwa ubezpieczeń wzajemnych w jakiej 
wysokości zostało przyznane roszczenie za zbitą szybę w drzwiach GCK? (nagranie od 00:22:16 
do 00:22:32) 
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Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska okazała dany dokument. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał uchwałę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (6) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Leszek Niewiarowski, Łukasz Wyszomirski 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-
2039,  
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła autopoprawkę, dotycząca 
zadania inwestycyjnego o którym była mowa. Budowa ścieżki pieszo – rowerowej w Cielu. 
Propozycja dotyczy wprowadzenie kwoty 240 000 zł na rok 2024.  
Zaproponowała drugą autopoprawkę, która dotyczy projektu ulicy Bursztynowej, Kamiennej i 
Kredowej. Obecnie zabezpieczony jest limit 100 000 zł na rok 2025. Proponuje limit 50 000 na 
rok 2024 i 50 000 na rok 2025 z uwagi na to, że postępowanie jest w trakcie realizacji. (nagranie 
od 00:24:45 do 00:26:51)  
 
Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke powiedział, że jest na bieżąco z Referatem 
Zamówień Publicznych. Jeżeli mają rozstrzygnąć ten przetarg, jeżeli będą oferenci. Jeżeli uda 
się oferentowi projekt wykonać w 2024 roku środki zawsze możemy przesunąć. (nagranie od 
00:26:51 do 00:27:23) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała czy to 
zadanie powinno się nazywać budowa? Ścieżka jest, to nie jest budowa tylko remont ścieżki 
rowerowej. (nagranie od 00:27:23 do 00:27:32) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska wyjaśniła, że to zadanie ma dodane 
„wykonanie zastępcze”. Jest to po konsultacji z RIO, to jest naprawa tego zadania. (nagranie 
od 00:27:32 do 00:27:46) 
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że padło pytanie, która to była 
pozycja? 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odpowiedziała, że projekt ul. Bursztynowej, 
Kamiennej i Kredowej to pozycja 1.3.2.76. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zapytała odnośnie 
naprawy, czy Urząd Gminy wystąpił już na ścieżkę prawną w sprawie odszkodowania? 
(nagranie od 00:28:00 do 00:28:10) 
 
Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke potwierdził, że Urząd Gminy wystąpił na 
drogę prawną. Dodał też, że oferent z którym się  spieramy złożył też najkorzystniejszą ofertę 
na naprawę. Wystąpiliśmy z tym wykonawcą na drogę prawną o dalszym przebiegu nie 
chciałby na forum dyskutować. (nagranie od 00:28:10 do 00:29:00) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że to jest 
absurd. Przed odbiorem rada sołecka z radnymi przeszli tę ścieżkę i zgłaszała rzeczy, które 
teraz będziemy naprawiać już wtedy. A ścieżka została odebrana mimo tego, że zgłaszaliśmy 
co tam powinno być naprawione. Czy nie powinny być wyciągnięte jakieś konsekwencje, że 
jest to zgłaszane, nasze zdanie nie jest brane pod uwagę. (nagranie od 00:29:07 do 00:30:41) 
 
Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odpowiedział, że nie będzie wykonawcą 
naprawy ścieżki rowerowej firma, która to zepsuła. W tym momencie jest z naszej strony inne 
działanie. (nagranie od 00:30:41 do 00:31:14) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że może ktoś 
porozmawia też z radą sołecką, która interesowała się tą ścieżką. Uważa też, że kierownik 
referatu, który odpowiadał za odbiór powinien ponieść konsekwencje. (nagranie od 00:31:14 
do 00:31:30) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz dodał, że jest to podobny problem jak z 
kanalizacją w Lisim Ogonie. (nagranie od 00:31:30 do 00:31:46) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poprosiła o 
wyjaśnienie Kierownika Referatu Dróg Michała Kostkowskiego dlaczego nie brał pod uwagę 
głosu Sołectwa Ciele, gdzie było to wszystko zgłaszane. (nagranie od 00:31:47 do 00:32:22) 
 
Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski powiedział, że nie 
przypomina sobie żeby przechodził z radnymi tę ścieżkę. (nagranie od 00:32:22 do 00:32:33) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odpowiedziała, że jako 
kierownik wysyłał swoich pracowników. (nagranie od 00:32:33 do 00:32:57) 
 
Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski powiedział, że Referat 
Dróg nie prowadzi inwestycji i nie prowadził tej inwestycji. Uczestniczył w odbiorze i były uwagi 
co do wykonawstwa. (nagranie od 00:32:57 do 00:33:54) 
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że nie 
odebrałaby tej ścieżki, jeżeli są uwagi. Nie można odebrać czegoś co jest źle zrobione. 
(nagranie od 00:33:54 do 00:34:03) 
 
Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski dodał, że brał w tym 
udział, ale nie był decyzyjny w tym zakresie. (nagranie od 00:34:03 do 00:34:04) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder dodała, że jest 
kierownikiem i powinien zrobić wszystko, żeby to nie zostało odebrane. (nagranie od 00:34:04 
do 00:34:14) 
 
Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke dodał, że ten temat był wielokrotnie 
omawiany. Byliśmy zobligowani odbiorem, mogliśmy odebrać z uwagami, natomiast odbiór 
musiał być przeprowadzony, ponieważ przy tym zadaniu było dofinansowanie.  (nagranie od 
00:34:20 do 00:34:40) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał, skoro był odbiór z uwagami, to czy te 
uwagi zostały naprawione? (nagranie od 00:34:40 do 00:34:51) 
 
Radny Krzysztof Michalak zapytał, czy trzeba było odebrać coś co było wiadomo że jest źle 
wykonane, bo przepadłoby dofinansowanie? (nagranie od 00:35:22 do 00:35:32) 
 
Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odpowiedział, że odbiór nastąpił z uwagami, 
zostały wykazane wykonawcy błędy, które popełnił. Natomiast odbiór musiał być w tym czasie 
wykonany. (nagranie od 00:35:32 do 00:36:00)  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że nadal nie dostaliśmy odpowiedzi 
czy te uwagi zostały uwzględnione i naprawione? (nagranie od 00:36:01 do 00:36:14) 
 
Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odpowiedział, że informacja i dokumentacja 
też były przekazywane na zebraniach wiejskich w Cielu i podczas wielu już komisji kiedy był 
podejmowany ten temat. Trwa wymiana korespondencji, wykonawca uważa, że naprawił 
wskazane uchybienia. (nagranie od 00:36:14 do 00:36:56) 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder po raz kolejny zapytała 
czy warto odbierać takie inwestycje, tylko dlatego, że mamy dofinansowanie? To są buble, 
kolejnym takim bublem jest ulica Duńska. (nagranie od 00:37:00 do 00:37:19) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powrócił do propozycji Skarbnik, żeby podzielić 
te środki na 2 lata, w WPF wpisać 50 000 zł na rok 2024 i 50 000 zł na rok 2025. (nagranie od 
00:37:19 do 00:37:40) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska powiedziała, że sądzi że zamówienia publiczne 
w takim układzie nie będą mogły rozstrzygnąć tej procedury. Zaproponowała, żeby zostawić 
100 000 zł na rok 2025 i wprowadzić 50 000 zł na rok 2024. (nagranie od 00:37:40 do 00:38:09) 
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Radny Sławomir Ossowski powiedział, że podczas przetargu zmieniamy zasady, czego robić 
nie można. (nagranie 00:38:09 do 00:38:17) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że zostaje propozycja 50 000 zł na 
rok 2024 i 100 000 zł na rok 2025. Poddał pod głosowanie autopoprawkę zgłoszoną przez 
Skarbnika Gminy. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 
Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 
PRZECIW (1) 
Maria Wolsztyńska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Bronisław Balcerowski 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Leszek Niewiarowski, 
Łukasz Wyszomirski 
 
Autopoprawka została przyjęta.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie drugą autopoprawkę 
zgłoszoną przez Skarbnik dotyczącą ścieżki pieszo – rowerowej w Cielu. Na rok 2024 kwota 
240 000 zł. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka zgłoszona przez Skarbnika Gminy .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (5) 
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Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Leszek Niewiarowski, 
Łukasz Wyszomirski 
 
Autopoprawka została przyjęta.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał odnośnie inwestycji w Łochowicach, na 
2024 rok było 200 000 zł na wykup gruntów przy ul. Łąkowej. W tej chwili zmniejszyło się to 
do 100 000 zł. (nagranie od 00:42:05 do 00:42:20) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odszukała w poprzednich uchwałach, ale 
tam również było 100 000 zł. (nagranie od 00:42:20 do 00:44:19) 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Ilona Nowakowska powiedziała, że WPF ma być omawiany, 
ponieważ nie były omówione zmiany na komisji. (nagranie od 00:44:19 do 00:44:30) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła wprowadzone zmiany do WPF. 
(nagranie od 00:44:34 do 00:50:06) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał o pozycje zakup i transport kruszywa. 
Na wiosnę kupiliśmy jakąś partie kruszywa, teraz jest przetarg kolejny, kiedy to kruszywo 
dostaniemy? Odnośnie kruszenia destruktu i gruzu betonowego, czy mamy jakieś dokumenty 
na to, że możemy takie kruszenie robić? (nagranie od 00:50:16 do 00:51:06) 
 
Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że 
jesteśmy na etapie kolejnego przetargu. Zostały środki bieżące w kwocie 300 000 zł, chcemy 
zakupić za nie kruszywo i jeszcze w tym roku wbudować, a jeśli nie uda się wbudować to 
zamówić na plac do wykorzystania w roku przyszłym. Jeśli chodzi o kruszenie destruktu temat 
był omawiany na komisji. Co do badania tego materiału to były badania i materiał spełnia 
wymagania. Jest to materiał, który pochodzi głównie z dróg na terenie naszej gminy, jest to 
raczej czysty beton.  (nagranie od 00:51:07 do 00:52:17) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut dodał, że chodzi o te gruzy, które znalazły się 
na ul. Myśliwskiej jako podkład. (nagranie od 00:52:18 do 00:52:27) 
 
Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że był to 
tymczasowo wbudowany materiał nieprzekruszony. (nagranie od 00:52:27 do 00:52:32) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że nie powinniśmy tego 
wysypywać na ulicę. Zapytał jeszcze czy to kruszywo wykorzystamy na utwardzenie naszych 
dróg? (00:52:32 do 00:52:58) 
 
Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że ten 
materiał wykorzystujemy na podbudowę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że sprawdzaliśmy budżet i w 
budżecie zapisano limit na 2025 rok 0, na 2026 rok 1 500 000 zł, jeżeli chodzi o ul. Ślesińską 
Skarbnik przekazując dokumenty do RIO zamieniła to na 2025 z 2026, co nie było zgodne z 
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wnioskiem wcześniejszym, więc my to z powrotem przepisaliśmy, ale umowa była taka, że na 
następnej sesji honorowo Skarbnik przepisze to z powrotem. Czy możemy dzisiaj to zamienić? 
Nie Ślesińska tylko Łąkowa. (nagranie od 00:53:17 do 00:54:33) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odpowiedziała, że wracamy do początku roku 
do 10 stycznia, jest wprowadzone zgodnie ze złożonym wnioskiem, tylko wniosek był 
sporządzony niezgodnie z wolą Przewodniczącego. (nagranie od 00:54:33 do 00:54:54) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że rozmawialiśmy o tym i Skarbnik 
Gminy miała złożyć wniosek na następnej sesji, żeby to przerzucić. Już rok prawie minął i to 
nie zostało zrobione. (nagranie od 00:54:54 do 00:55:05) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odpowiedziała, że patrząc na doświadczenia 
z RIO, radni wnoszą autopoprawki, podejmują decyzje i one są respektowane i akceptowane 
przez nadzór. Bez zgody wójta nie może podejmować decyzji w zakresie zadań majątkowych. 
(nagranie od 00:55:05 do 00:55:48) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał, czy wójt siedzący obok może taką 
decyzję podjąć czy też nie ma siły sprawczej? (nagranie od 00:56:02 do 00:56:10) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska powiedziała, że pokaże wójtowi jak to 
wygląda. Jest to budowa ul. Łąkowej, mamy zabezpieczone na rok 2023 limit 1 010 000 zł, na 
rok 2024 limit 400 000 zł, na rok 2025 limit 0 i na 2026 rok limit 1 500 000 zł. (nagranie od 
00:56:10 do 00:56:51) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz dodał, że chodzi o to żeby przerzucić te środki, 
aby była ciągłość w spłacie tej inwestycji. (nagranie od 00:56:52 do 00:56:59) 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska powiedziała, że wiadomym jest, że przy 
zawarciu umowy, przy rozstrzygnięciu przetargu wskazane będą terminy płatności i to i tak 
wymusi przesunięcie. (nagranie od 00:57:20 do 00:57:38) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że chodzi tylko o przyzwoitość. Wie, 
że jest nowy budżet robiony i może się  wszystko pozmieniać. (nagranie od 00:57:38 do 
00:57:59) 
 
Radny Sławomir Ossowski powiedział, że wypadałoby to omówić na komisji budżetu, żeby inni 
radni też zorientowali się o co chodzi. (nagranie od 00:58:00 do 00:58:18) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział, że mówił o tym już nie na jednej sesji 
i tylko przypomina. (nagranie od 00:58:18 do 00:58:37) 
 
Radny Krzysztof Michalak powiedział, że przed chwilą napisała do niego mieszkanka, która jest 
bardzo zdziwiona. Skoro wykonawca ścieżki pieszo – rowerowej w Cielu uważa, że ścieżka 
została wykonana dobrze i prawidłowo to dlaczego ten wykonawca zgłasza się do poprawek? 
Zapytał też czy na poszczególnych etapach nie powinno być to objęte nadzorem budowlanym. 
(nagranie od 00:58:37 do 00:59:23) 
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Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odpowiedział, że podczas całej budowy 
inspektor nadzoru był obecny. Natomiast odbiór nastąpił z uwagami. (nagranie od 00:59:23 
do 01:00:11) 
 
Radny Piotr Mądrzyński zapytał, skoro zostało odebrane z uwagami, to znaczy, że nie zostało 
zapłacone czy zostało zapłacone? (nagranie od 01:00:17 do 01:00:27) 
 
Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odpowiedział, że było zapłacone. 
 
Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że płaci się dopiero jak zostanie poprawione. (nagranie od 
01:00:30 do 01:00:54) 
 
Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke poprosił, żeby nie rozwlekać tego tematu 
kiedy jesteśmy przed dalszym postępowaniem z obecnym wykonawcą. (nagranie od 01:00:54 
do 01:01:00) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut powiedział, że ma tylko taką uwagę. Jeżeli są 
zakończone inwestycje w danym sołectwie, to zachęca żeby wrócić do dobrych praktyk i 
informowania grupy radnych, którzy są zainteresowani daną inwestycją. (nagranie od 
01:01:10 do 01:03:30) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz powiedział o swojej ścieżce. Był tam codziennie 
i zgłaszał na bieżąco, pan z nadzoru był na tyle elastyczny, że było to poprawiane na miejscu. 
(01:03:31 do 01:04:00) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie uchwałę. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039, .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
NIEOBECNI (5) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Leszek Niewiarowski, 
Łukasz Wyszomirski 
 
Uchwała została przyjęta.  
 
5. Zakończenie obrad LXXXII Sesji VIII Kadencji.  
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Przewodniczący 
Rada Gminy Białe Błota 

 

Jacek Grzywacz  

 
 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/42165/sesja-rady-w-dniu-26-pa%C5%BAdziernika-

2023.htm 

 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

16.11.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy 

 


